
۱۱.۴ درصد جمعیت استان ثروتمند 
 کرمان مددجوی کمیته امداد هستند
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۱۸ واحد مسکن مددجویان 
دارای معلول با ۴۳ میلیارد ریال 

 در بم افتتاح شد
ســکینه خدیش- ۱۸ واحد مســکونی مددجویان 
دارای حداقــل ۲ عضــو معلول بــا اعتبــار بیش از 

 ۴۳ میلیارد ریــال در منطقه اکبرآباد بخش بروات شهرســتان بم افتتاح شــد.
علیرضا اشرف زاده رئیس بهزیستی بم در حاشیه افتتاح این طرح ها با بیان اینکه برای 
هر واحد ۲۴۰ میلیون تومان هزینه شده افزود:در این پروژه ها ۴۹ قطعه زمین برای 
ساخت مسکن مددجویان دارای ۲ عضو معلول به بالا با هماهنگی و همکاری بنیاد 
 مسکن و اداره راه و شهرسازی دریافت که ۱۸ واحد آن تاکنون ساخته شده است. 

یکی از فعــالان میراث فرهنگی: مســئولان دیدگاه 
مناسبی برای بهره برداری از این بنا نداشته اند و عدم 

مدیریت موجب شده معتادان و کارتن خواب ها در آن ساکن شوند.  بادگیرهای 
چپقی ســیرجان یکی از منحصر به فرد ترین بناهای تاریخی کشور است که 
در زمان پهلوی اول و با الگو گرفتن از کشتی های قدیمی ساخته شد و البته 
این طرح بادگیر در ایران بی مانند است هر چند این بنا طی سال های گذشته 
مرمت شد اما به دلیل عدم مدیریت در بهره برداری و استفاده بهینه از این بنا 

به حال خود رها شد و به پاتوقی برای معتادان تبدیل شد.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کرمان گفت: 
استان کرمان هم اکنون در وضعیت قرمز قرار دارد و 

بعضی شهرستان ها زرد و نارنجی شده اند. 
بارانی می گوید: مرکز استان کرمان در وضعیت قرمز قرار دارد و هم اکنون 

بالغ بر ۳۳۰ بیمار به علت کرونا در بیمارستان ها بستری هستند.

افزایش میزان مبتلایان
  به کرونا در کرمان

در سراب وعده ها 
باد گیر های چپقی سیرجان 

پاتوقی برای معتادان
صفحه 2 را 
بخوانید

صفحه ۳ را 
بخوانید

ادامه مطلب رادر 
صفحه ۴  بخوانید
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پوتین و اردوغان در تهران

جلالخوشچهره

انــدک زمانــی پــس از ســفر منطقه ای 
ــدن« و حضــور خبرســاز او در  »جوبای
اجــاس ۶+۳ ریــاض، اکنــون تهــران 
ــور دو کشــور  ــان رئیســان جمه میزب

روســیه و ترکیــه اســت.
حضــور »ولادیمیــر پوتیــن« و 
»رجب طیــب اردوغــان« در تهــران 
ــت  ــد دارای اهمی ــت می توان از دو باب
ــن آن  ــه نمادی ــت جنب ــد؛ نخس باش
پــس از اجــاس ریــاض و دوم؛ ماهیت 
حضــور دو مقــام کلیــدی و تأثیرگــذار 
ــا  ــه تنه ــون ن ــه اکن ــی ک در تحولات
منطقــه خاورمیانــه، بلکــه اروپــا و 
جامعــه جهانــی را تأثیــر پذیــر از خود 

ــت. ــرده اس ک
حضــور- بــه ویــژه- پوتیــن در تهــران 
ــفر  ــس از س ــه پ ــر از یک هفت در کمت
منطقــه ای رئیــس جمهــوری ایــالات 
متحــده بــه اســرائیل و عربســتان، 
ــه  ــرای جامع ــام را ب ــن پی ــد ای می توان
بین المللــی داشــته باشــد کــه پیامــد 
قطب بندی هــای سیاســی پــس از 
ــه  ــون درمنطق ــن، اکن ــگ اوکرای جن
ــوم روشــن تری یافته  ــه مفه خاورمیان
اســت. حضــور رهبــران دوبلــوک 
ــورهایی  ــی در کش ــای جهان قدرت ه
کــه بــه مثابــه قطب هــای قــدرت  
ــاب  ــه حس ــه ای ب ــب منطق ــا رقی ام
می آینــد، گرایش هــای هریــک از 
ــا  ــذارد. ام ــش می گ ــه نمای ــا را ب آنه
ــزی  ــه آن چی ــای هم ــه معن ــن ب ای
اســت کــه بــه راســتی درحــال 
شــکل گیری اســت؟ پاســخ بــه 
ایــن پرســش هنــوز زود اســت؛ 
ــان  ــور اردوغ ــه حض ــژه آن ک ــه وی ب
در ایــن میهمانــی بــه عنــوان 
ــه  ــا ب ــه بن ــرا ک ــتمداری عملگ سیاس
ــود را  ــان خ ــف همچن ــل مختل دلای
ــه منازعــه شــرق و غرب  در خــط میان
قــرار داده، نمی توانــد مفهومــی از 
نمایــش گرایــش رســمی بــه هریــک 
ازصف بندی هــای تــازه درنبــرد 
غول هــای جهانــی قــدرت باشــد.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

رانندگی روی محور پرخطر
مهم ترین محور ترانزیتی شرق استان همچنان قربانی می گیرد

محور ریگان - نرماشیر یکی از مهم ترین محورهای ترانزیتی شرق استان کرمان است که احداث باند دوم آن سال ها است
 به دلیل کمبود اعتبارات نیمه تمام مانده و هم چنان قربانی می گیرد.
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دادستان از جاده کوهپایه دادستان از جاده کوهپایه 
 بازدید کرد بازدید کرد

ورودمدعیالعمومبهحوادثجادهکوهپایهکرمان

تومــان  5۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه   تیــر   ۳۰ پنجشــنبه        ۱۲7۸ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

شرکتآبوفاصلاباستانکرمان

وزارتنیـرو
شرکتمهندسیآبوفاصلاب

کشور
)مادرتخصصی( آگهی مناقصه

شماره 127/ ج/ 04 – 1401م 
شرکتآبوفاضلاباستانکرماندرنظرداردمناقصهموضوع:تکمیلآبرسانیبهمجتمعروستاییمرغکشهرستانبمرابابراورد26.966.599.361ریال

ومبلغتضمینفرایندارجاعکار:1.348.329.970ریالازمحلاعتباراتعمرانیوباحداقلتعدادشرکتکنندگان1نفروبهشماره2001005963000180راازطریق
سامانهتدارکاتالکترونیکیدولتبهبرگزارنماید.لذاازکلیهشرکتهاییکهدارایگواهیصلاحیتدررشتهآبوهمچنینصلاحیتایمنیصادرهازادارهتعاونکارورفاه

اجتماعی،دعوتمیشود.جهتدریافتاسنادمناقصهتاساعت19روزدوشنبهمورخ1401.05.10بهسامانهستادمراجعهنمایند.

کلیهمراحلبرگزاریمناقصهازدریافتاسنادمناقصهتاارائهپیشنهادمناقصهگرانوبازگشاییپاکتهاازطریقدرگاهسامانهتدارکاتالکترونیکی
دولت)ستاد(بهآدرسwww.setadiran.irانجامخواهدشدولازماستمناقصهگراندرصورتعدمعضویتقبلی،مراحلثبتنامدرسایتمذکور

ودریافتگواهیامضایالکترونیکیراجهتشرکتدرمناقصهمحققسازند.
مشخصاتاینمناقصهدرسایتشرکتمهندسیآبوفاضلاببهآدرسwww.abfakerman.irموجودمیباشد.

تاریخانتشارمناقصهدرسامانهساعت8صبحروزچهارشنبهمورخ1401.04.29میباشد.
مهلتزمانیارائهپیشنهاددرسامانه:ساعت19:00روزدوشنبهمورخ1401.05.24

تاریختحویلضمانتنامهبهدبیرخانهشرکت:ساعت13:30روزدوشنبهمورخ1401.05.24
زمانبازگشاییپاکتها:ساعت09:00صبحروزسهشنبهمورخ1401.05.25

اطلاعاتتماسدستگاهمناقصهگزارجهتدریافتاطلاعاتبیشتردرخصوصاسنادمناقصهوارائهپاکتالف:
آدرس:کرمانبلوار22بهمنشرکتآبوفاضلاباستانکرمان-دفترقراردادها-تلفن:034-333222282

اطلاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:مرکزتماس021-41934
مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانیدفترثبتنام:88969738و85193768

صدای پای آب صدای پای زندگی است
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آگهی  فراخوان عمومی )اجاره(
ادارهکلراهوشهرسازیجنوباستانکرماندرنظردارداجارهاملاکومستغلاتتحتاختیارخودراازطریقفراخوانعمومیوباجزئیاتمندرجدراسناد
فراخوانرابابهرهگیریازسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)Setadiran.ir(وباشمارهفراخوان5001003771000003بهصورتالکترونیکیبهاجارهبدهد.

لیست املاک مورد فراخوان  
آدرسمساحت مترمربعشماره پلاککاربریشهرستانردیف

اداریجیرفت۱
قسمتی از پاک ۱۸۴  فرعی از 7۰۶ اصلی 

بخش ۴5 کرمان
 ۲۰5۹.5۱

جیرفت- ورودی شهرک 
صنعتی شماره دو

ول
تا

نوب

تاریخانتشار:1401/05/02مهلتدریافتاسنادفراخوان:)تاساعت13روزدوشنبه1401/05/10(مهلتبازدیدتاتاریخ:1401/05/24
مهلتارسالپیشنهاد:)تاساعت13روزدوشنبه1401/05/24(تاریخبازگشایی:1401/05/25تاریخاعلامبهبرنده:1401/05/25

ضمنارعایتمواردذیلالزامیاست:
1(برگزاریفراخوانصرفاازطریقسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت
میباشدوکلیهمراحلفرآیندفراخوانشاملخریدودریافتاسناد
فراخوان)درصورتوجودهزینهمربوطه(،پرداختتضمینشرکتدر
فراخوان)ودیعه(،ارسالپیشنهادقیمتواطلاعازوضعیتبرندهبودن

ازاینطریقامکانپذیرمیباشد.
2(کلیهاطلاعاتاملاکومستغلاتشاملمشخصات،شرایطونحوه

فروشدربرداعلانعمومی

سامانهمزایده،قابلمشاهده،بررسیوانتخابمیباشد.
و نام ثبت جهت بایست می فراخوان در شرکت به علاقمندان )3
دریافتگواهیالکترونیکی)توکن(باشمارههایذیلتماسحاصل

نمایند:
مرکزپشتیبانیوراهبریسامانه:021-41934

اطلاعاتتماسدفاترثبتنامسایراستانها،درسایتسامانه
)www.setadiran.ir(بخش“ثبتنام/پروفایلمزایدهگر”موجوداست.

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان شناسه آگهی: 1353904

متقاضیانشرکتدرفراخواندرصورتعدمعضویتدرسامانه،نسبت
بهثبتنامودریافتگواهیامضایالکترونیکی)بهصورتبرخط(برای

کلیهصاحبانامضایمجازومهرسازمانیاقداملازمرابهعملآورند.
تاریخانتشارمناقصاتدرسامانهتاریخ1401/05/01میباشد.

مهلتزمانیدریافتاسنادمناقصاتازسایت:
تاساعت11:00روزسهشنبهمورخ1401/05/04

مهلتزمانیارائهپیشنهاد:تاساعت11:00روزسهشنبهمورخ
1401/05/18

زمانبازگشاییپاکتها:
ساعت12:00روزسهشنبهمورخ1401/05/18

در بیشتر اطلاعات دریافت مناقصهگزارجهت تماسدستگاه اطلاعات
خصوصاسنادمناقصهوارائهپاکتهایالف:ادارهكلراهداریوحمل
ونقلجادهایجنوباستانکرمانبهنشاني:جيرفت–کیلومتر5جاده

کرمان_ابتدایشهرکصنعتیشماره2وتلفن:03443317523
: سامانه در عضویت مراحل انجام ستادجهت سامانه تماس اطلاعات

مرکزتماس-1456

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان  شناسه آگهی: ۱۳5۳9۳۳

فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای  
همزمان با ارزیابی کیفی )یکپارچه(

سری 14 / 1401
ادارهكلراهداریوحملونقلجادهایجنوباستانکرماندرنظرداردمناقصاتعمومیفوقراازطریقسامانهتدارکاتالکترونیکیدولتبرگزارنماید.کلیه
مراحلبرگزاریمناقصهازدریافتاسنادمناقصهتاارائهپیشنهادمناقصهگرانوبازگشاییپاکتهاازطریقدرگاهسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(به

آدرس"www.setadiran.ir"انجامخواهدشد.

نوبت اول

نوعتضمينمبلغبرآورد)ريال(عنوانپروژهشمارهمناقصه
مبلغتضمين

)ريال(
فهرستبها

2001000282000036
)08/الف/1401/46(

عملیاتخاکیواجرایابنیه
فنیمحورچاهابراهیم–میل

فرهاد)تجدید2(
59،658،632،542

براساسبخشنامه
123402/ت

50659هـمورخ
94/09/22آئین
نامهتضمینبرای
معاملاتدولتی

2,982,931,627
راه،راهآهنوباندفرودگاه

سال1401
)فهرستبهایتجمیعشده(

2001000282000037
)14/الف/1401/46(

تکمیلوتجهیزسالنآمفیتئاتر
)خرید+نصبوراهاندازیتجهیزات
آمفیتئاترساختمانقانونتردد
ادارهکلراهداریوحملونقل

جادهایجنوبکرمان(

مقطوع22،433،528،0001,121,676,400

آگهي تجدید مناقصه عمومی
شهرداریرفسنجاندرنظرداردبراساسبودجهمصوبشماره1013مورخ1400/12/02شورایمحترماسلامیشهر،نسبتبه
احداثبوستانواقعدربلوارامامعلی)ع(کوچهشماره21،ازطریقبرگزاریمناقصهعمومیاقدامنماید.لذاازکلیهپیمانکارانو
شرکتهایواجدصلاحیتکهتجربهوتواناییانجامكاررادارند،دعوتبعملمیآیدجهتدریافتاسنادواطلاعازشرایطشركتدرتجدید
www.news.rafsanjan.irمناقصهبهدفترامورقراردادهاواقعدرشهرداریمركزیبهآدرسرفسنجان،خیابانتختییابهنشانیاینترنتی

مراجعهوپیشنهاداتخودراتاپایانوقتاداریروزیکشنبهمورخ1401/05/09بهدبیرخانهشهرداریمركزیتسلیمنمایند.
)لازمبهذکراستشهرداریرفسنجاندرردیاقبولتمامیاهریکازپیشنهاداتمختاراست.(

مدتاعتبارپیشنهادات2ماهمیباشد،سایرجزئیاتمربوطهدراسنادمناقصهدرجشدهاست.تلفنهایتماس:034-34258701-5
 اداره ارتباطات و اموربین الملل شهرداری رفسنجان

بحران کم آبی را جدی بگیریم

جاده ترانزیتی ریگان - نرماشـیر در شرق اسـتان کرمان و در مسیر 
ترانزیت کالا از بنـدر چابهار قرار دارد، محوری که بخشـی از کریدور 
ارتباطـی مهـم بنـدر چابهار بـه کرمـان و مرکز کشـور اسـت که به 
دلیل آمار بالای تلفـات جانی به "جاده مرگ" شـهرت یافته اسـت.

سـال ها اسـت که از آغـاز عملیـات دوبانـده شـدن جـاده ترانزیتی 
ریـگان – نرماشـیر می گـذرد و بـا وجـود وعده هـای مسـئولان 

بـه دلیـل کمبـود اعتبـارات همچنـان نیمـه تمـام مانـده و قربانی 
می گیـرد تا جایی کـه نماینده مردم شهرسـتان های شـرق اسـتان 
کرمـان در مجلس شـورای اسـامی بـا گایـه از حـوادث تلخی که 
متاسـفانه هـر از چندگاهـی در محـور بـم - نرماشـیر - ریـگان رخ 
می دهـد گفـت: محور ریـگان - نرماشـیر بـه کابوسـی بـرای مردم 
تبدیل شـده زیرا حـوادث رانندگـی در این محـور ترانزیتی بسـیار 

زیـاد اسـت. حجت الاسـام موسـی غضنفرآبـادی نماینـده مـردم 
شرق اسـتان کرمان در مجلس شـورای اسـامی با بیان اینکه جاده 
ترانزیتـی ریگان - نرماشـیر در شـرق اسـتان کرمـان جاده بسـیار 
پرتردد و پـر ترافیکی اسـت کـه روسـتاهای زیـادی در مسـیر این 
جاده قرار دارند، اظهار داشـت: متاسفانه شـاهد حوادث و تصادفات 

زیـادی در ایـن جاده هسـتیم.

مدیـرکل کمیتـه امـداد اسـتان کرمـان گفـت: متاسـفانه 
ایـن نهـاد  ۱۱.۴ درصـد از جمعیـت اسـتان مددجـوی 
حمایتـی هسـتند کـه ایـن آمـار شایسـته اسـتان ثروتمنـد 
کرمـان نیسـت. ناصـر عسـکری نژاد در سـفر بـه شـرق اسـتان 

در دیـدار بـا مـراد آبیـار فرمانـدار ریـگان افـزود: امیدواریـم بـا 
برنامه هایـی کـه دولـت در محرومیت زدایـی، توزیـع عادلانـه 
ثـروت و نظام مندکـردن پرداخـت یارانه هـا دارد روز بـه روز 
 شـاهد کاهـش شـکاف بیـن طبقاتـی در سـطح جامعه باشـیم.
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افزودن بخش مردمی جشنواره 
بین المللی ستاره های صحنه به 

پیشنهاد شهرداری رفسنجان
معاون هنری شــهرداری رفسنجان از اضافه شــدن بخش مردمی به 
پنجمین جشنواره بین المللی ستاره های صحنه خبر داد و گفت: یکی از 
پیشنهادات شهرداری سپردن کارهای جشنواره به هنرمندان رفسنجانی 
بود که بر همین اساس آراء مردمی به جشنواره اضافه شد.  سید محسن 
سجادی با بیان اینکه دو بوستان جوان و معلم شهر رفسنجان میزبان 
اجراهای بخش مردمی جشنواره هستند، اظهار کرد: پنجمین جشنواره 
بین المللی ستاره های صحنه در ۴ بخش مجریان صحنه، خوانندگان 
صحنه، استندآپ کمدی و تقلید صدا از ۲۹ تا ۳۱ تیرماه در شهرستان 
رفسنجان برگزار می شود.  معاون هنری شهرداری رفسنجان در این باره 
توضیح داد: تجهیزات و امکانات لازم برای اجرای نمایش در این بوستان ها 
توسط شهرداری فراهم شده است و شهروندان پس از اجرا می توانند در 
سامانه ای که اعام می شود، به هنرمندان نمره دهند تا در مراسم اختتامیه 
ماک ارزیابی بخش مردمی قرار گیرد. او ادامه داد: اجراهای بخش مردمی 
جشنواره شامل خوانندگان صحنه، اســتندآپ کمدی و تقلید صدا از 
ساعت ۲۰:۳۰ چهارشنبه و پنج شنبه ۲۹ و ۳۰  تیرماه در دو بوستان جوان 
و معلم آغاز می شود. سجادی با اشاره به اینکه از ۳۱  استان کشور و ۱۴ 
کشور جهان در این جشنواره شرکت می کنند، از شهروندان رفسنجانی 
درخواست کرد استقبال خوبی از اجراهای مردمی جشنواره داشته باشند 

چرا که این هنرمندان می توانند سفیران خوبی برای رفسنجان باشند.
سجادی مردمی شدن جشنواره ها را از نقاط مثبت رویدادها اعام کرد که 
در این دوره به پیشنهاد شهرداری رفسنجان به بخش های جشنواره افزوده 
شده است و با تأکید بر اینکه هنر در سالن به استفاده عموم نمی رسد، افزود: 
هنرمند باید در سطح عادی جامعه با مردم باشد و این مردم باشند که به کار 

او نمره و امتیاز می دهند.

سرپرستفرمانداریسیرجان:

سقف افزایش اجاره بهاء در 
سیرجان 2۰ درصد است

سرپرست فرمانداری سیرجان گفت: با توجه  به مصوبه اخیر اباغی 
معاون اول رئیس جمهور سقف افزایش اجاره  بهای مسکن ۱۴۰۱ نسبت 
به اجاره بهای سال ۱۴۰۰ در ســیرجان ۲۰ درصد است و با مسببان 

افزایش بی رویه اجاره بهاء در این شهرستان به شدت برخورد می شود.
نشست فوق العاده بررسی آخرین وضعیت نرخ اجاره بهاء مسکن در 
شهرستان به منظور کنترل و نظارت بر  رعایت سقف حداکثر  ۲۰ درصد 
افزایش اجاره بهای مسکن و ساماندهی و قیمت گذاری نرخ اجاره اماک 

در قراردادهای جدید در محل فرمانداری برگزار شد.
سرپرست فرمانداری سیرجان با بیان اینکه اتحادیه اماک موظف به 
تعیین سقف و کف اجاره بهای هر منطقه با لحاظ حداکثر افزایش نرخ 
۲۰ درصد نسبت به  نرخ سال گذشــته است، گفت: براساس مصوبه 
اباغی معاون اول رئیس جمهور و نظر مقام معظم رهبری، مقرر شده 
در شهرهایی مانند سیرجان، اجاره بهاء صرفا ۲۰ درصد افزایش یابد و 

قراردادهای مستاجران و موجران براین اساس تمدید شود.
یعقوبی پور با اشاره به اینکه این مصوبه لازم الاجرا می باشد لذا متخلفان 
این حوزه منتظر ورود سازمان های نظارتی و قضایی باشند، افزود: اداره 
تعزیرات حکومتی این شهرستان وظیفه دارد در اسرع وقت و با اولویت 

نسبت به بررسی پرونده های متخلفین رسیدگی کند.
او تصریح کرد: تمام مشاوران اماک سیرجان موظف هستند این مصوبه 
را که مالکان حداکثر مجاز به افزایش ۲۰ درصد نرخ اجاره بها در سال 

۱۴۰۱ هستند بر روی بنر درج کرده و آن را در دید عموم قرار دهند.
سرپرست فرمانداری سیرجان تصریح کرد:نرخ اجاره بهای مسکن در 
شهرستان غیرمنطقی است و در برخی موارد با قیمت شهرهای بزرگ 
برابری می کند که اگر نظارت مناسب و جامعی بر نرخ اجاره بهای مسکن 

صورت نگیرد، فشار مضاعفی بر مستاجران تحمیل خواهد شد.
او در خصوص عقد قراردادهای جدید اجاره بهاء در سال ۱۴۰۱ نیز افزود: 
اتحادیه اماک شهرستان براســاس ارزش منطقه ای،نوع سازه،سال 
ساخت ملک و دیگر شاخص ها، نرخ اجاره بهای مسکن را در این جلسه 
اعام کرد که مقرر شد پس از بررسی نهایی به تمام بنگاه های اماک 

شهرستان اباغ شود

ز  ا یکـی  سـیرجان  چپقـی  دگیرهـای  با
ریخـی  منحصـر بـه فـرد تریـن بناهـای تا
کشـور اسـت کـه در زمـان پهلـوی اول و بـا 
الگـو گرفتـن از کشـتی های قدیمی سـاخته 
یـران  لبتـه ایـن طـرح بادگیـر در ا شـد و ا
یـن بنـا طـی  ننـد اسـت هـر چنـد ا بـی ما
سـال های گذشـته مرمـت شـد اما بـه دلیل 
عـدم مدیریـت در بهـره بـرداری و اسـتفاده 
بهینـه از ایـن بنـا بـه حـال خـود رها شـد و 

بـه پاتوقـی بـرای معتـادان تبدیـل شـد.
هـر از چنـد گاهی امـا ایـن بنـای تاریخی به 
تیتـر رسـانه ها تبدیـل می شـود و مسـئولان 
هم وعده هـای زیادی بـرای سـاماندهی این 
بنا می دهنـد امـا متاسـفانه وضعیـت کنونی 
دگیـر مناسـب شـأن شـهر سـیرجان و  با

گردشـگری اسـتان کرمـان نیسـت.
در آخریـن وعده قـرار اسـت این بنا توسـط 
ز شـرکت های معدنـی شهرسـتان  یکـی ا
ندهی شـود و بـه گـذر  ما بهسـازی و سـا
فرهنـگ و هنـر تبدیـل شـود، وعـده ای کـه 

همچنـان بـر زمیـن مانـده اسـت.
نماد شهر در حال تخریب است

سـیرجان شـهری سـت کـه از آن بـه عنوان 
محـل اتصـال اسـتان های کرمـان، فـارس، 
د  سیسـتان و بلوچسـتان و هرمـزگان یـا
له موجـب  می شـود و طبیعتـاً همیـن مسـا
مسـافر پذیـر شـدن ایـن شـهر شـده اسـت.
موقعیـت شـهر سـیرجان سـبب شـده کـه 
گردشـگران گاه و بـی گاه بـرای بازدیـد از 
آثار تاریخـی این شهرسـتان بـه بادگیرهای 
یـن شـهر نیـز سـری بزننـد کـه  چپقـی ا
لبتـه بـا صحنه هـای تأسـف آوری رو بـرو  ا

. ند می شـو
ایـن بادگیرها بـر روی خانـه تاریخی رضوی 
یـن بنـا  یـی ا یبا ند و موجـب ز بنـا شـده ا
ثـار  ند و در سـال ۸۱ در فهرسـت آ شـده ا

ملـی نیـز ثبـت شـده اسـت.
ریخـی سـیرجان  فـت تا گـر سـری بـه با ا
بزنیـد، متاسـفانه بـه دلیـل روشـن کـردن 
بنـا  یـن  ا بـه  ن  دا معتـا توسـط  تـش  آ
رد شـده اسـت، در  آسـیب های زیـادی وا
گوشـه گوشـه بنـا سـرنگ، سـیگار و آثـار 

و  رد  دا وجـود  مخـدر  د  مـوا سـتعمال  ا
جعـه  نـه مرا یـن خا نی کـه بـه ا گردشـگرا

می شـوند. شـوکه  می کننـد 
نکتـه قابـل توجـه اینکـه ایـن بنا چند سـال 
قبل بـا صـرف هزینـه هنگفـت مرمت شـده 
اسـت امـا در ادامـه هیـچ برنامـه ای بـرای 
بهره بـرداری و نگهـداری از خانـه رضـوی 
توسـط مدیریـت شـهری و دسـتگاه ذیربـط 
انجـام نشـده و هـر دسـتگاه مسـئولیت را به 

گـردن دیگـری می انـدازد.
میـراث  فعـالان  ز  ا یکـی  شـول  حسـن 
یـن بنـا در بلـوار  فرهنگـی اظهارداشـت: ا
دقـی شـهر سـیرجان و در یـک محلـه  صا
تاریخـی قـرار دارد و مالکیـت بنـا بـه ورثـه 
خانـواده رضـوی تعلـق دارد و بـه جـرأت 
می تـوان گفـت بادگیـری بـا ایـن ظاهـر در 

رد. هیـچ کجـا وجـود نـدا
او عنـوان کـرد: ایـن بنـا بـه دلیـل سـاختار 
ننـد  رد و ما دگیرهـا شـهرت دا خـاص با
کشـتی های  دودکش هـای  و  دگیرهـا  با
قدیمـی سـاخته شـده اسـت و بـه جـرأت 
می تـوان گفـت بادگیـری بـا ایـن ظاهـر در 
هیـچ کجـا وجـود نـدارد و در واقـع می توان 
گفـت ایـن نـوع معمـاری از صنعـت متاثـر 

شـده اسـت.
ز  فـزود: بنـا در دوره پهلـوی اول ا شـول ا
خشـت و گل و آجـر سـاخته شـده و بخـش 
خارجـی بادگیرهـا از آجرهـای شـش ضلعی 
شـکل گرفته اسـت کـه موجب خنک شـدن 
صغـر  نـه سـید علـی ا یریـن و خا بنـای ز

رضـوی مـی شـده اسـت.
او گفـت: معمـار بنـا سـید مهـدی شـجاعی 
بـوده و نـوع معمـاری آن کاماً خاص اسـت 
و گفتـه می شـود شـجاعی بعد از سـفری که 
داشـته این بنـا را مطابق بـا سـاختار یکی از 

کشـتی های قدیمـی سـاخته اسـت.
او افـزود: ایـن بنـا اگـر در هـر شـهر دیگری 
قـرار داشـت بـه مرکـز گردشـگری و جـذب 
توریسـت و درآمدزایـی تبدیـل می شـد امـا 
متاسـفانه مسـئولان دیـدگاه مناسـبی برای 
بهـره بـرداری از ایـن بنـا نداشـته اند و عدم 
مدیریـت موجـب شـده ایـن بنـا در وضعیت 
ر گیـرد و معتـادان و کارتـون  کنونـی قـرا

خواب هـا در آن سـاکن شـوند.
نی  سـیرجا ن  ندا شـهرو ز  ا یکـی  محمـد 
اسـت کـه در مجـاور ایـن بنـا سـکونت دارد 

می گویـد: متأسـفانه ایـن بنـا حصـار کشـی 
نشـده اسـت و بـه همیـن دلیـل به سـادگی 
افـراد می تواننـد وارد ایـن مجموعـه شـود، 
نـق  ینکـه موجـب رو دگیـر بـه جـای ا با
اقتصـاد و گردشـگری ایـن محلـه شـود بـه 
نه معتـادان و  نـی بـرای سـکونت شـبا مکا
اراذل و اوبـاش تبدیل شـده اسـت به طوری 
کـه در سـاعات تاریکـی هـوا کسـی جـرأت 

حضـور در اطـراف ایـن بنـا را نـدارد.
بادگیر بعد از مرمت

 به حال خود رها شد
او بـا اشـاره بـه اینکـه محلـه حـاج رشـید 
یـن بنـا نفـع ببـرد بـا  ز ا ینکـه ا بـه جـای ا
مشـکات زیـادی رو برو شـده اسـت، عنوان 
کـرد: ایـن بنـا چنـد سـال قبـل مرمت شـد 
اما چون هیـچ برنامـه ای برای بهـره برداری 
ز آن تعریـف نشـد و بـه حـال خـود رهـا  ا
شـد چنیـن وضعیتـی پیـدا کـرد و در حـال 

تخریـب قـرار گرفـت.
او گفـت: هر از چنـد گاهـی یکـی از مدیران 
بـه ایـن مـکان می آیـد و قول هایـی بـرای 
حتـی  می دهنـد  ندهی  ما سـا و  بهسـازی 
ز  ی بـا یکـی ا مـه ا هـم نا چنـدی قبـل تفا
مـا هیـچ  شـرکت های معدنـی بسـته شـد ا
اقدامی بـرای بهبـود وضعیـت این بنـا انجام 

. نشـد

ز  ا دات محمـدی یکـی دیگـر  مریـم سـا
شـهروندان سـیرجانی اسـت می گویـد: در 
شـرایطی کـه تحریـم هسـتیم می تـوان از 
صنعت گردشـگری بـرای ایجاد اقتصـاد پویا 
اسـتفاده کـرد امـا بادگیرهـای چپقـی که از 
مهمترین بناها و نماد شـهر سـیرجان اسـت 

در چنیـن وضعیتـی قـرار گرفتـه اسـت.
ذل  ا ر ا و  خواب هـا  تـون  ر کا وگفـت:  ا
ا در  نـه ر یـن خا کنـون ا بـاش هـم ا و و ا
وضعیـت اسـفناکی قـرار داده اند و بـا وجود 
ز  وعده هـای مسـئولان همچنـان خبـری ا

نـه نیسـت. یـن خا حیـای ا ا
او بیـان کـرد: در دوران پسـا کرونـا بایـد از 
ده  سـتفا نسـیل ها بـرای توسـعه شـهر ا پتا
کرد امـا عماً بنـای خانـه رضـوی باتکلیف 

مانـده اسـت.
مـردم سـیرجان حـالا منتظـر هسـتند ایـن 
بنـا پـس از سـاماندهی بـه یکـی از مراکـز 
فرهنگـی و گردشـگری شـهر تبدیـل شـود.
سـو تیتـر : مریـم سـادات محمـدی یکـی 
اسـت  نی  سـیرجا ن  ندا شـهرو ز  ا دیگـر 
می گویـد: در شـرایطی کـه تحریـم هسـتیم 
می تـوان از صنعـت گردشـگری بـرای ایجاد 
اقتصـاد پویـا اسـتفاده کـرد امـا بادگیرهای 
چپقـی کـه از مهمتریـن بناهـا و نمـاد شـهر 
سـیرجان اسـت در چنیـن وضعیتـی قـرار 

گرفتـه اسـت.

در پی طرح دغدغه های مردمی مبنی بر مخاطره 
آمیز بودن برخی محور های استان از جمله محور 
پرتردد کرمان- کوهپایه مدعی العموم به این موضوع 
ورود کرد. دادستان عمومی و انقاب مرکز استان 
کرمان در جریان بازدید از نقاط حادثه خیز محور 
کرمان- کوهپایه گفت: دو بانده کردن و تجهیز این 
محور به عنوان یک مسیر پرتردد و گردشگری از 
ضروریاتی است که در راستای ساماندهی وضعیت 
این محور پرمخاطره در اولویت قرار دارد.  دادخدا 
ســالاری در پاسخ به برخی مســائل مطرح شده 
درباره ترک فعل های انجام شــده به منظور ایجاد 
باند دوم محور کرمان – کوهپایه گفت: در راستای 
بررسی ترک فعل ها باید به وضعیت کشور از حیث 
بودجه و امکانات توجه لازم صورت گیرد و در ابتدا 
باید مشخص شــود که آیا بودجه ای به این پروژه 
اختصاص یافته که عملیاتی نشده باشد یا اینکه 

اساسا بودجه ای برای این طرح وجود نداشته است.
دادســتان عمومی و انقاب مرکز استان کرمان 

می گوید: در کوتاه مدت تاش می شود بر مبنای 
تعامل بین دستگاهی و با نظارت دادستانی کرمان 
بر اســاس امکانات موجود اقدامات ایمن ســازی 
این محور اجرایی گردد. ســالاری، با یادآوری این 
نکته که در چهارماهه امســال ۸ نفــر در حوادث 
این محور کشــته و ۱۰ نفر نیز مجروح شده اند، 
گفت: این تعداد آمار نسبتا بالا و قابل تاملی است که 
می توانستیم با پیشگیری این آمار را کاهش دهیم.  
او می گوید: سرقت تابلو ها و عائم هشدار دهنده از 
جمله مشکات این محور به شمار می رود و با توجه 
به دشوار بودن جایگزینی این موارد، باید موضوع دو 
بانده کردن این محور و نیز فرهنگ سازی به منظور 
رعایت ســرعت مطمئنه در این مسیر به صورت 
همزمان دنبال شود.  دادستان عمومی و انقاب مرکز 
استان کرمان،تجهیز این محور به دوربین مداربسته 
را در کاهش سرقت تابلو ها و عائم رانندگی و نیز 

رعایت سرعت مطمئنه بسیار تاثیرگذار دانست.
فرمانده پلیس راه اســتان کرمان نیــز که در این 

بازدید دادستان کرمان را جهت بیان نقطه نظرات 
فنی همراهی می کرد، گفت: با توجه به این مطلب 
که محور کرمان – کوهپایه به عنوان یک مســیر 
تفرجگاهی شناخته می شود و در ایام خاص از جمله 
تعطیات با حجم بالای ترافیک روبرو می شــود، 

حوادث متعددی در این مسیر رخ می دهد.
سرهنگ علی رضایی با اشاره به طول ۲۸ کیلومتری 
این مسیر، می گوید: در چهار ماهه امسال ۱۰ مورد 
حادثه ترافیکی با ۸ کشته و۱۰ مجروح در این محور 
رخ داده است و براســاس تحلیل های انجام شده، 
حوادث رانندگی در این مسیر از سال ۱۳۹۲ تاکنون 

همواره رشد صعودی داشته است.
او وجود پیچ هــای متوالی و عرض کم جــاده را از 
مشکات اصلی این محور برشــمرد و تاکید کرد: 
تجهیز این محور به دوربین از تاکیدات پلیس راه 
نیز به شــمار می رود. مدیرکل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای استان کرمان هم به همراه دادستان 
کرمان در این بازدید حضور داشــت نیز با اشاره به 

سرقت گسترده و سریع تابلو ها و عائم رانندگی 
در محور کرمان – کوهپایه، گفت: به عنوان نمونه 
در یک شب ۴5۰ تابلو در این مسیر نصب شده که 
۲۴ ساعت بعد سرقت شده اند و با توجه به وارداتی 
بودن شــبرنگ های این تابلوها، جایگزینی آن ها 
بسیار زمان بر و هزینه بر است.  احسان عراقی زاده 
گفت: عامل اصلی تصادفات جرحی و فوتی در مسیر 
کرمان–کوهپایه، سرعت بالای خودروها است و 
باید فرهنگ سازی لازم برای رعایت سرعت مطمئنه 
در این مسیر صورت گیرد.  او با اشاره به این مطلب 
که سرقت عائم از مشکات بزرگ راهداری است، 
گفت: پل های واقع در این مسیر استاندارد است و به 
دلیل سیابی بودن منطقه، ارتفاع آن ها زیاد است 
که در حادثه اخیری که یک دستگاه خودرو به دلیل 
بی احتیاطی راننده خودرو به دهانه پل سقوط کرده 
است، جای خالی عائم هشدار دهنده که توسط 
سارقان سرقت گردیده اســت و نیز لزوم رعایت 

سرعت مطمئنه به وضوح قابل مشاهده است.

در سراب وعده ها بادگیر های چپقی سیرجان پاتوقی برای معتادان
یکی از فعالان میراث فرهنگی: مسئولان دیدگاه مناسبی برای بهره برداری از این بنا نداشته اند و عدم مدیریت 

موجب شده معتادان و کارتون خواب ها در آن ساکن شوند

ورودمدعیالعمومبهحوادثجادهکوهپایهکرمان

دادستان از جاده کوهپایه بازدید کرد

گزارش
مهر

رئیسجهاددانشگاهیاستانکرمانعنوانکرد
زیست بوم نوآوری در 

حوزه معدنی در دستور کار 
جهاددانشگاهی کرمان

 رئیس جهاددانشگاهی استان کرمان با اشاره به اقدامات این واحد در 
راستای راه اندازی کارخانه منابع کم عیار معدنی به ویژه در حوزه هماتیت، 
تصریح کرد: براساس توصیه مقام معظم رهبری و الگوسازی های موفق 
در انجام مگاپروژه های فناورانه بر اساس توان ملی و داخلی،مجموعه 
جهاددانشگاهی مصمم است تا برنامه های خود در حوزه معدنی را با دو 
ویژگی اشتغال آفرین و دانش بنیان در سطح کشور، استان و منطقه  طرح 
ریزی و اجرا کند.   دکتر مهدی بازمانده، با اشاره به چهل و دومین سالگرد 
تاسیس جهاددانشگاهی اظهار کرد: جهاددانشگاهی همواره یک سازمان 
پیشرو در تحقق شعار سال بوده و در راستای تحقق منویات مقام معظم 
رهبری و همچنین شعار سال با عنوان »تولید، دانش بنیان، اشتغال 
آفرین«؛ جهاددانشگاهی استان کرمان با استفاده از ظرفیت ها و توان 
نیروهای جوان این مجموعه در این راستا قدم های موثری برداشته است.

او با اشاره به سند چشم انداز ۱۴۰۴ استان و تبدیل کرمان به قطب فولاد 
کشور، گفت: با توجه به چشم انداز استان کرمان در حوزه فولاد و تبدیل 
این استان به قطب فولاد کشور تا سال ۱۴۰۴، شاهد افزایش برداشت 
سنگ آهن از منابع معدنی استان هستیم که با توجه به محدود بودن این 
منابع می تواند در آینده نزدیک باعث ایجاد چالش برای صنایع فولادی 
استان در بحث خوراک اولیه تولید فولاد باشد.  رئیس جهاددانشگاهی 
استان کرمان با بیان اینکه جهاد دانشگاهی به عنوان یک مجموعه علمی 
همواره در زمینه تولید و اشتغال زایی مبتنی بر فعالیت دانش بنیان پیش 
قدم بوده است، اظهار کرد:در همین راستا مجموعه جهاددانشگاهی 
استان کرمان با استفاده از ظرفیت ها و اندیشمندان این مجموعه و با 
تکیه بر توان داخلی و باور ایرانی، اقدام به راه اندازی و تجهیز بزرگترین 
آزمایشگاه منابع کم عیار معدنی در استان کرده که هم اکنون به عنوان 
یکی از آزمایشگاه های مرجع در این حوزه در سطح استان محسوب 
می شود. او با اشــاره به تدوین سند سرمایه گذاری استان به پیشنهاد 
سازمان صنعت، معدن و تجارت کرمان توسط این مجموعه اظهار کرد: 
زیست بوم نوآوری یکی از تاکیدات ریاست جهاددانشگاهی در دوره 
جدید این نهاد انقابی است که در همین راستا و در کنار فناوری های 
خاص و تکنولوژی های جهاددانشــگاهی کرمان در حوزه معدنی و 
صنعتی؛ موضوع زیست بوم نوآوری در این حوزه نیز در دستور کار این 

مجموعه قرار گرفته است.

رئیس و اعضای هئیت رئیسه اتاق اصناف کرمان با استاندار 
کرمان دیدار و گفت وگو کردند که در این دیدار مشروح 
اقدامات و برنامه های اتاق اصناف در جریان مبارزه با ویروس 
منحوس کرونا در دوران کرونا و بخش هایی از صدمات وارده 
به حوزه صنفی استان مطرح و مسائل و مشکات این حوزه 

مورد بررسی قرار گرفت .
محمدمهدی فداکار، استاندار کرمان در این دیدار ضمن 
قدردانی از همکاری و همراهی شایسته اتحادیه های صنفی 
در اجرای برنامه ها و سیاست های کلی دولت و تاش در جهت 
ساماندهی فضای کسب و کار استان یادآور شد: نظارت بر 
اجرای دقیق مصوبات ستاد استانی کرونا، همکاری متصدیان 
واحدهای صنفی در اجرای شیوه نامه های بهداشتی و تاش 
در جهت پیشبرد امور در شرایط بحرانی ناشی از کرونا؛ نتیجه 

تعامل، هم افزایی و برنامه ریزی دقیق و هدفمند بوده است.
فداکار مجموعه عملکرد اصناف را فداکارانه، خالصانه و قابل 
تقدیر دانست و افزود: حل مشکات ایجاد شده برای اصناف 
و جبران بخش هایی از آن، نیاز به حمایت جدی و تدوین 
سیاست های حمایتی دارد و از آنجایی که در بحث اجرای 
مصوبات ستاد ملی کرونا نیز اصناف با تعطیلی واحدهای 
صنفی خود و با تحمل تبعات مختلف مالی به میدان آمده 
و با دیگر آحاد جامعه همگام شدند؛ لذا باید جهش منطقی 
در خصوص عوارض و مالیات برای اصناف صورت گیرد که 

واحدهای صنفی تحت فشار قرار نگیرند.
رئیس اتاق اصناف کرمان نیز در این جلسه با اشاره به جایگاه 
و اهمیت عملکرد اصناف نسبت به برخوردهای قهری از سوی 
دستگاه های نظارتی و اعمال عوارض و مالیات زیاد به اصناف 

اعتراض خود را اعام کرد.
یوسف جعفری رئیس اتاق اصناف در ادامه این نشست 
صمیمانه با اشاره به اهمیت موضوع امنیت شغلی اصناف و 
آثار آن بر کسب و کار، گفت: امنیت شغلی اصناف باید در 
شرایط رکود بازار فراهم گردد که برای تامین این مهم نیازمند 

پیگیری و توجه استاندار می باشیم.

مدیرکل کمیته امداد استان کرمان گفت: متاسفانه ۱۱.۴ درصد 
از جمعیت استان مددجوی این نهاد حمایتی هستند که این آمار 

شایسته استان ثروتمند کرمان نیست.
ناصر عسکری نژاد در سفر به شرق استان در دیدار با مراد آبیار فرماندار 
ریگان افزود: امیدواریم با برنامه هایی که دولت در محرومیت زدایی، 
توزیع عادلانه ثروت و نظام مندکردن پرداخت یارانه ها دارد روز به روز 

شاهد کاهش شکاف بین طبقاتی در سطح جامعه باشیم.
مدیرکل کمیته امداد کرمان با بیان اینکه سال گذشته ۴۰ درصد 
اشتغال استان توسط کمیته امداد ایجاد شد اظهارداشت: دولت 
امسال نیز ماموریت جدیدی را در بحث اشتغال و ایجاد یک میلیون 
شغل به وزارت کار محول کرد که از این تعداد 5۰۰ هزار شغل به 
امداد واگذار شده و سهم استان کرمان نیز ایجاد ۲۴ هزار و 5۰ فرصت 

شغلی با اعتبار ۱۲ هزار و 5۰۰ میلیارد ریال است.
او درباره شرایط شهرستان محروم ریگان نیز بیان کرد: در این 
شهرستان چهار هزار و ۳۱5 خانوار تحت حمایت کمیته امداد قرار 
دارند که این نشان دهنده فقر و محرومیت بالای این شهرستان 
است.  عسکری نژاد ادامه داد: سهم شهرستان ریگان از تسهیات 
اشتغال امسال حدود ۴۲ میلیارد تومان است که پیش بینی می شود 
7۲7 فرصت شغلی با آن ایجاد شود.  او ادامه داد: سال گذشته نیز 
حدود ۱۹ میلیارد تومان اعتبار اشتغال زایی به شهرستان ریگان 

اختصاص یافت که برای ۳۱۲ نفر فرصت شغلی ایجاد شد.
براساس این گزارش مدیرکل کمیته امداد استان کرمان در دیدار با 
مسئولان شهرستان نرَماشیر نیز گفت: حدود چهار هزار خانوار تحت 

حمایت کمیته امداد در این شهرستان هستند.
او با بیان اینکه سال گذشته حدود ۲۶۶ فرصت شغلی با اعتبار ۱۸ 
میلیارد تومان در شهرستان نرماشیر ایجاد شده است خاطرنشان 
کرد: امسال نیز ۴۶ میلیارد تومان تسهیات اشتغال به منظور ایجاد 
77۹ فرصت شغلی در این شهرستان به اداره کمیته امداد نرماشیر 
اختصاص داده شده است. عسکری نژاد همچنین از ساخت ۱۴۰ 
واحد مسکن مددجویی طی ۲ سال گذشته در شهرستان نرماشیر 
خبر داد و گفت: در صورت تامین زمین از سوی دستگاه های مربوطه 
این نهاد آمادگی دارد برای تمامی مددجویان فاقد مسکن یا دارای 

مسکن نامناسب مسکن احداث کند.

نماینده ولی فقیه در استان در نشست 
تخصصــی مدیران کل قطب 5 کشــور 
شامل استان های )خراسان های شمالی، 
رضوی، جنوبی، سیستان و بلوچستان 
و کرمان( گفت: جایگاه انســان موضوع 
بسیار مهمی است که در علم امروز هم 
بسیار به آن توجه شده و قرآن کریم هم 

بر آن تاکید دارد.
 حجت الاســام و المســلمین حسن 

علیدادی سلیمانی افزود: در هر تحولی ســه عامل نقش اساسی دارد، اولین عامل 
نیروی انسانی است، نیروی انســانی فرهیخته، کاردان و با انگیزه بسیار مهم است 
و عامل دوم نقشه راه است، باید مسیر مشخص باشــد، عامل سوم هزینه است که 
باید برای آنچه که قرار است محقق شود، صرف شود، اما ما با نیروی انسانی بیشتر 

کار داریم.
علیدادی سلیمانی خاطرنشان کرد: در نگاه دینی اداره جامعه بر اساس نظارت درونی 
است نه نظارت بیرونی، در دنیای امروز نظارت بیرونی به بن بست رسیده است، در 
نظارت درونی انسان در هر حال خدا را ناظر می داند که این موضوع رسالت آموزش 

و پرورش است.
او گفت: آمار مدارس ساخته شده بالا باشد خوب است اما مدیرکل موفق کسی است 
اول مهر همه کاس هایش معلم داشته باشند، ماموریت دیگر این است که در دوران 
مســئولیت تاش کنیم تا در رتبه های علمی بتوانیم خوش بدرخشیم و در زمینه 

تربیت یعنی جنگ انسانیت و نفسانیت بکوشد.

معــاون مشــارکت های مردمی 
اداره کل نوسازی مدارس استان 
کرمان از پیشــرفت فیزیکی ۴5 
درصدی مدرســه اتُیسم کرمان 
خبر داد و گفــت: تعهد خیّر این 
مدرســه در این مرحله از کار به 
پایان رســیده و ادامه ی پروژه 
توســط اداره کل نوسازی انجام 

می شود.
محمدرضا فرحبخش افزود: ســاخت این پروژه را در اولویت قرار داده ایم 
و  به محض اباغ بودجه امســال، سهم مان را از ســاخت و تکمیل پروژه 

آغاز می کنیم.
او اضافه کرد: معمولا در اواسط تابستان بودجه اباغ می شود.

گفتنی است،اســفند سال گذشــته مدرسه اوتیســم کرمان با پیش بینی 
اعتبار ۲۰ میلیارد تومان و با حضور نماینــدگان کرمان و راور در مجلس 
شورای اســامی، امام جمعه و اســتاندار کرمان، رئیس اتاق بازرگانی و 
جمعی از اعضای شورای شــهر توسط خیران شرکت راهداری و راهسازی 

۱۱5 کلنگ زنی شد.
ضرابی رئیس هیئت مدیره شــرکت راهداری و راهسازی ۱۱5 به عنوان 

خیّر وعده ی اتمام این پروژه را تا بهمن ماه ۱۴۰۱ داد.
 این مدرســه  با زیربنای یک هزار و ۲5۰ مترمربع و در دوطبقه در محل 

خیابان سپه احداث می شود.

اســتاندار کرمان در نشســت تخصصی 
مدیران کل قطب 5 کشور شامل استان های 
)خراسان های شــمالی، رضوی، جنوبی، 
سیستان و بلوچستان و کرمان(با اشاره به 
اثربخشی فرهنگیان در عرصه های مختلف 
سیاســی،فرهنگی و اجتماعی اظهار کرد: 
توانمندی فرهنگیان باعث شــده در همه 
عرصه هــا خــوش بدرخشــند و بتوانند 

موجودیت و سرآمدی خود را ثابت کنند.
محمد مهدی فداکار با اشاره به اینکه حفظ مرجعیت آموزشی بسیار مهم است، افزود: برخی 
از مراجع شبه آموزشی قصد دارند جایگاه آموزش و پرورش را تضعیف کنند که نیاز است 

مسئولان فرهنگی در این زمینه به فکر باشند.
رئیس شورای آموزش و پرورش استان کرمان ادامه داد: ضرورت دیگر به  روزرسانی کارکنان 
است که بسیار اهمیت دارد؛ آموزش های ضمن خدمت برای ارتقاء توانمندی ها و تقویت 

صاحیت های حرفه ای کارکنان باید مورد توجه قرار گیرد.
فداکار اظهار کرد: بازسازی و بهسازی زیرساخت های فیزیکی هم از اهمیت زیادی برخوردار 
است، همچنین احیاء امور تربیتی اگر در شکل هم نشد، در محتوا باید این اتفاق بیفتد که در 

بازسازی فرهنگی دانش آموزان و معلمان نقش دارد.
او ضمن تبیین اهمیت دانشگاه فرهنگیان بیان کرد: تبدیل دانشگاه فرهنگیان به مرکز 
تربیت معلم واقعی به جای هزینه کرد، سرمایه گذاری است، تربیت نیروهای حزب اللهی 
دین دار و متدین هم در سخت افزار و هم نرم افزار هدف اصلی تربیت معلم است که باید 

محقق می شود.

امام جمعه کرمان: مدرسه، مرکز پرورش 
نیروی انسانی تحول آفرین است

پیشرفت ۴5 درصدی ساخت مدرسه 
اتُیسم کرمان

استاندار کرمان: نباید مراجع شبه آموزشی 
جای آموزش و پرورش را بگیرند

رییساتاقاصنافکرمان:
حفظ امنیت شغلی اصناف در 

شرایط رکود بازار توجه استاندار 
را می طلبد

۱۱.۴ درصد جمعیت استان 
ثروتمند کرمان مددجوی 

کمیته امداد هستند

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ استان
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خبرخبر

معاون صنایع عمومــی وزارت صمت گفت: 
ما در حوزه روغن به سمت کاهش ۱۰ تا ۱5 
درصدی خواهیم رفت و در حوزه های دیگر 
با حذف گمرک کاهش قیمــت را خواهیم 

داشت.
محمدمهدی برادران، روز گذشته در همایش 
روز ملی صنعت و معدن که در سالن جلسات 
اتاق بازرگانی لرســتان برگزار شــد، ضمن 
تبریک اعیاد گذشــته و روز ملی صنعت و 
معدن، اظهار کرد: طی ســال های گذشته 
کارهای خوبی انجام شده که به همت شما 

سرمایه گذاران بوده است.
وی عنوان کرد: ما دنبال این هستیم با  واقعی 
کردن قیمت تولید دارو صادرات دارو را داشته 
باشــیم و از طریق بیمه نیز حقوق مصرف 

کننده حفظ شود.
برادران ادامه داد: در حوزه نساجی کار سختی 
است که جایزه را از استان یزد به جایی دیگر 
بدهیم، برای اولین بار جایزه صنایع برتر در 
حوزه نساجی را به بروجرد دادیم که  در تولید، 
اشتغال آفرینی و توجه نهایی به مشتری توجه 

خوبی داشتند.
معاون صنایع عمومی وزارت صمت، افزود: 
اینکه در حوزه پوشاک برندسازی کنیم کار 
خوبی اســت که به عنوان نمونه می توان به 

زاگرس پوش بروجرد اشاره کرد.
وی تصریح کرد: در بین پروژه هایی که در روز 
ملی صنعت با حضور رئیس جمهور از آن ها 
تقدیر شد، چهار پروژه مربوط به لرستان بود.

برادران عنوان کرد: مردم از افزایش قیمت های 
ناشی از مردمی سازی یارانه ها ناراضی هستند، 
البته تولید کنندگان باید به کیفیت کالایی که 
تولید می کنند توجه داشته و در عین رقابت 
قیمت را ســود مصرف کننده نهایی در نظر 
بگیرند در نتیجه توجــه به کیفیت و قیمت 

نهایی کالا بسیار مهم است.
معاون صنایع عمومی وزارت صمت بیان کرد: 
ما در حوزه روغن به سمت کاهش ۱۰ تا ۱5 
درصدی خواهیم رفت و در حوزه های دیگر با 
حذف گمرک کاهش قیمت را خواهیم داشت. 
وی با اشاره به این که پیشنهاد استاندار اجرای 
طرح پایش استان است، طرح آمایشی آماده 
کردیم، که پروژه های ملی را رصد می کنیم، 
عنوان کرد: پیگیری مصوبات سفرهای استانی 

رئیس جمهور از دیگر وظایف ماست.

شناسایی2هزارو20
محلهمحرومدرکشور

هلال احمر متولی 
حمایت 2۴۷محله شد

رییس ســازمان داوطلبــان جمعیت 
هال احمر بیان کرد: ۲ هزار و ۲۰ محله 
محروم در کشور شناسایی و این سازمان 
متولی حمایت از ۲۴7 محله شده است.

ســلیمی این ســخنان را در نشســت 
هم اندیشی و توانمندســازی معاونان و 
روسای ادارات امور داوطلبان جمعیت 
هال احمر در مشهد اعام کرد و ادامه 
داد: چندین دستگاه از جمله بهزیستی، 
کمیته امــداد و هال احمــر به عنوان 

متولی خدمت رسانی تعیین شده اند.
رییس ســازمان داوطلبان هال احمر 
تصریح کرد: رویکرد در این مورد به این 
شکل است که وقتی هال احمر متولی 
است سایر دستگاه ها پشتیبان هستند 
و خدمات بــه صورت متمرکــز در این 
محات ارایــه می شــود و برنامه ریزی 
برای حل بخش عمده مشکات  انجام 

می  شود.
وی همچنیــن اظهار کــرد: رویکرد ما 
در دوره جدیــد ســازمان داوطلبــان 
ایجاد زیرســاخت نرم افــزاری برای به 
اشــتراک گذاری ظرفیت های مختلف 
است و سامانه ای با وظیفه جذب، هدایت 
و توزیــع کمک های مردمــی در حال 
تهیه است. سلیمی متذکر شد: از جمله 
سیاست های کلی ســازمان داوطلبان 
می توان به تامین منابع ســازمانی، به 
روز رسانی چارت ســازمانی متناسب با 
نیازهای امروز، حضــور و تقویت نقش 
آفرینی داوطلبان و شــبکه سازی این 
عزیزان، تقویت هماهنگــی داوطلبان 
و نیز افزایش کمــی و کیفی داوطلبان 

اشاره کرد.
رییس ســازمان داوطلبان هال احمر 
تاکید کرد: در جهــت محدودیت های 
مالی موجود در کشور، ایجاد درآمدهای 
پایدار بسیار مهم اســت و برنامه پویش 
ملی هال رحمت از اســفند پارســال 
برگزار شــد و طی یک ماه 5.5 میلیارد 
تومان کمــک نقدی جمع شــد که با 
محوریت خانه های هال در مناطق کم 

برخوردار توزیع شد.
وی همچنین یادآور شد: دستورالعمل 
ارائــه خدمــات حمایتی بــه بیماران 
نیازمند مربوط به ســال ۱۳۹۱ بود که 
با بررسی های مجدد دستورالعمل جدید 
تدوین و امید اســت در شــورای عالی 

هال احمر به تصویب برسد.

یک فعال در زمینه ایجاد کسب و کار با بیان 
اینکه ایران جایگاه دهم ایران در تولید قارچ 
در دنیا را دارد از رونمایی نخستین سامانه 

هوشمند صنعت قارچ خبر داد.
به گزارش فارس، مجید نادری در نشست 
خبری از جایگاه تولید قارچ ایران بین ۱۰ 
کشور برتر دنیا خبر داد و گفت: مشکلی که 
توزیع کنندگان عمده و نیز صادر کنندگان 
کشور دارند این است که آنها نمی توانند 

تولید کنندگان واقعی را پیدا کنند.
این فعال در زمینه ایجاد کسب و کار با 
که  باشد  سامانه ای  باید  اینکه  بیان 
توزیع کنندگان و صادر کنندگان قارچ را به 
تولید کنندگان متصل کند، گفت: نخستین 
سامانه هوشمند صنعت قارچ کشور که این 
مشکات را برطرف می کند، روز جمعه این 

هفته رونمایی می شود.
وی افزود: در فاز اول این سامانه دانشنامه 
صنعت قارچ منتشر می شود و در آن برای 
تمام سنین در همه زمینه ها از تولید تا 
فرهنگ سازی و بازاریابی اطاع رسانی 

خواهد شد.
نادری گفت: فاز دوم این سامانه که فروش 
آناین در فضای مجازی است نیز تا آخر 
عمده  ابتدا  که  می شود  تکمیل  سال 
فروشی ها و پس از مدتی خرده فروشی ها 

به این سامانه وصل می شود.
وی گفت: مشکل ما این است که هزینه 
توزیع و حمل خرده  فروشی بالا است و 

کرایه زیادی می خواهند که برای مصرف 
کننده به صرفه نیست.

نادری همچنین از تکمیل فاز ۳ این سامانه 
تا پایان سال ۱۴۰۲ خبر داد و گفت: در 
این مرحله سازمان ها و ارگان ها به سامانه 
فروش آناین قارچ متصل می شوند و 
درخواست های خود را از این طریق ثبت 

خواهند کرد.
این فعال در زمینه توزیع قارچ در کشور 
با بیان اینکه سرانه مصرف قارچ در کشور 
به گفته مسئولان ۱.5 تا ۲ کیلوگرم است، 
اعام کرد: این در حالی است که سرانه 
مصرف در اروپا بیش از ۴ کیلوگرم است 

و روز به روز در این زمینه تاش می کنند.
به گفته این مسئول بالا بودن قیمت قارچ 
که اکنون در عمده فروشی ها ۴۰ و در 
خرده فروشی ها بیش از 5۰ هزار تومان 

است، باعث شده سرانه مصرف کاهش 
یابد و اکنون شاید به زیر یک کیلو گرم 

رسیده باشد.
وی تولید قارچ در کشور را طبق آمار 
مسئولان ۱۸۰ تا ۲۰۰ هزار تن و میزان 
صادرات را 5 درصد این تولیدات عنوان کرد 
که به کشورهای حوزه خلیج فارس، مانند 

عراق، امارات، قطر ارسال می کند.
نادری به مشکل دیگر هم اشاره کرد و گفت: 
تولید قارچ در کشور اگزوتیک نیست و به 
این دلیل زودتر فاسد شده یا دچار بیماری 
می شوند اما کشورهای دیگر در این زمینه 

تولیدات خود را اصاح کرده اند.
به گفته این مسئول اولین سامانه هوشمند 
صنعت قارچ در کشور روز جمعه ۳۱ خرداد 
از ساعت ۱۸ تا ۲۱ در مرکز همایش های 

بین المللی صدا و سیما رونمایی می شود.

کارشناس اقتصاد مسکن اظهار داشت: فیلترینگ 
بازار و عدم تناسب قیمت ها و درآمد مردم، 
مستاجران را به مناطق پایین تر هل می دهد 
و در این فرایند ساکنان شمال شهر به مرکز، 
ساکنان مرکزی به جنوب شهر و ساکنان جنوب 

به حاشیه شهر سر می خورند.
فردین یزدانی در گفت وگو با ایلنا با اشاره به 
افزایش نرخ  اجاره در بازار مسکن اظهار داشت: 
معمولا ۲۰ درصد بهای ملک به عنوان میزان 
رهن ملک، مبنای محاسبه قرار می گیرد که 
قابلیت تبدیل به اجاره ماهیانه را دارد. حال 
اینکه معتقدم اگر سقف درصد بهای ملک را برای 
تعیین رهن در نظر بگیرند، میزان رهن و اجاره 

بالاتر هم می رود.
وی ادامه داد: آنچه که باعث عدم در نظر گرفتن 
سقف بهای ملک برای تعیین رهن شده، میزان 
توان پرداخت مستاجران است و بازار اجاره هم 
تا یک حدی کشش افزایش قیمت ها را دارد و 
به دلیل عدم تناسب درآمد مستاجران با بهای 
ملک، قیمت رهن و اجاره تا سقف افزایش پیدا 

نکرده است.  
این کارشناس اقتصاد مسکن با بیان اینکه دولت 
سیزدهم برنامه ای برای ساماندهی بازار اجاره و 
مستاجران نداشت، گفت: پارادایم اجاره داری هم 
در برنامه و فکر مسئولان جایی ندارد از این رو 
معتقدم اگر دولت وارد بازارها نشود، به طور قطع 
تنظیم گری در فرایند سریع تر و بهتری انجام 
می شد و شرایط برای مستاجران به این حد از 

بحران نمی رسید.
وی با تاکید بر اینکه در این شرایط امکان مهار 

تورم مسکن وجود ندارد، اظهار داشت: نمی توان 
مشکل بازار مسکن و اجاره را با راهکارهای 
کوتاه مدت حل کرد و برای آن قرص مُسکنی را 
تجویز کرد چرا که این افزایش نرخ اجاره به دلیل 
کمبود عرضه و در پاسخ به عقب ماندگی های 

افزایش بهای ملک است.   
یزدانی گفت: دولت با این شکل از مدیریت اقتصاد 
کشور خودش عامل گرانی و افزایش قیمت ها 
شده و به طور قطع این افزایش قیمت به تمام 
بازارها سرایت پیدا می کند. مگر امکان دارد در 
شرایطی که قیمت نهاده ها و مصالح ساختمانی 
افزایش یافته، جلوی افزایش قیمت مسکن و 

اجاره بها را گرفت.
این کارشناس اقتصاد مسکن تاکید کرد: موضوع 
این است که با افزایش نرخ تورم و افزایش قیمت 
کالاهای اساسی و نیاز اولیه مردم، مالکان برای 
جبران هزینه ها قیمت اجاره را افزایش دادند، در 

این شرایط نظارت دولت در بازار اجاره چیزی 
شبیه طنز است.  

یزدانی با بیان اینکه این وضعیت بازار مسکن به 
طور قطع منجر به افزایش حاشیه نشینی تهران 
و سایر کانشهرها خواهد شد، افزود: فیلترینگ 
بازار و عدم تناسب قیمت ها و درآمد مردم، 
مستاجران را به مناطق پایین تر هل می دهد 
و در این فرایند ساکنان شمال شهر به مرکز، 
ساکنان مرکزی به جنوب شهر و ساکنان جنوب 

به حاشیه شهر سّر می خورند.
وی با بیان اینکه طرح هایی مانند نهضت ملی 
مسکن هم اثرگذار نبوده و به اجرا نرسیده، گفت: 
واقعیت این است برای اجرای طرحی مانند 
نهضت ملی مسکن که ساخت سالانه یک میلیون 
واحد است، نه شرایط اقتصادی کشور مهیا است 
و نه اینکه دولت توان اجرای چنین پروژه ای در 

چنین حجم و اندازه را دارد.

کارشناساقتصادمسکن:

 افزایش اجاره بها خانوارها را به مناطق 
پایین تر هُل داد

جایگاهدهمایراندرتولیدقارچدردنیا

نخستین سامانه هوشمند صنعت قارچ 
رونمایی می شود

رئیس جمهوری روسیه با اشاره به نقش مخرب غرب به سرکردگی آمریکا 
در تثبیت اوضاع در سوریه، تأکید کرد: همکاری های مسکو، تهران و 
آنکارا در راستای از بین بردن کامل کانون های تروریسم بین المللی 
باقی مانده در بخش کمی از خاک این کشور ادامه خواهد داشت. به 
گزارش تسنیم، به نقل از خبرگزاری »نووستی«، "ولادیمیر پوتین" 
رئیس جمهوری روسیه شب گذشته، در یک کنفرانس مطبوعاتی در 
پایان سفرش به تهران، اعام کرد که نشست سران کشورهای ضامن 
درباره سوریه در تهران بسیار سازنده و مفید بود. مذاکرات سه جانبه 
ولادیمیر پوتین، ابراهیم رئیسی و رجب طیب اردوغان، رؤسای جمهوری 
روسیه، ایران و ترکیه در تهران که بیش از یک ساعت به طول انجامید، 
عصر روز گذشته پایان یافت. در این اجاس طرف ها توافق کردند که 
آمریکا باید خاک سوریه را ترک کند. رؤسای جمهوری روسیه، ترکیه 
و ایران همچنین در بیانیه ای مشترک پس از مذاکرات، تأیید کردند که 
هر سه کشور به حاکمیت، استقال، وحدت و تمامیت ارضی سوریه 
پایبند هستند و تحریم های یکجانبه غرب علیه دمشق را محکوم 
می کنند. ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه در پایان سفر کاری 
خود به ایران اعام کرد: »در رابطه با برنامه هسته ای ایران، باید تأکید 
کنم که درک تمایات مقامات تهران و چگونگی فعالیت در این زمینه 
مهم است و نمایندگان روسیه در رایزنی ها پیرامون برجام این مسائل 
را مورد توجه قرار می دهند، حوزه های دیگری نیز وجود دارد. مسائل 
امنیتی مربوط به برنامه هسته ای ایران نیز وجود دارد و در این رابطه 
طرف روسی تاش های مشترکی را برای ازسرگیری همکاری های 
ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی انجام داده است.« پوتین درباره 
گسترش روابط اقتصادی بین روسیه و ایران نیز یادآور شد که زمینه های 
همکاری امیدوارکننده ای، از جمله توسعه زیرساختار ها وجود دارند. وی 
همچنین یادآور شد: طی شش ماه گذشته، تجارت بین روسیه و ایران 
۴۰ درصد رشد داشته و این یک شاخص بسیار خوب است. ما عرصه های 
امیدوارکننده خوبی داریم. روابط روسیه و ایران با سرعت خوبی در حال 

توسعه است و ارقام تجاری رکوردشکنی به ثبت رسیده است.

پوتین: نشست سران تهران 
بسیار سازنده و مفید بود

 قیمت روغن ۱۰ تا ۱5 
درصد کاهش می یابد

رنا
: ای

س
عک

رنا
: ای

س
عک

بررسی عملکرد درآمدی سازمان امور مالیاتی در سه ماهه ابتدایی امسال 
نشان می دهد که حدود ۱5۴.۲ هزار میلیارد تومان وصول مالیات داشته 
است.  به گزارش ایسنا، در عملکرد درآمدی سازمان امور مالیاتی تا پایان 
خردادماه سال جاری حدود ۱5۴.۲ هزار میلیارد تومان درآمد مالیاتی ثبت 
شده است.  جزئیات این میزان درآمد مالیاتی نشان می دهد که از محل 
مالیات اشخاص حقوقی حدود ۳7.۳ هزار میلیارد تومان درآمد حاصل شده 
است.  همچنین، سازمان امور مالیاتی از محل مالیات بر درآمدها و ثروت به 

ترتیب تقریبا ۱5.5 و ۳۹۰۰ میلیارد تومان درآمد داشته است.
عاوه بر این، حدود 5۶.۸ هزار میلیارد تومان و ۴۰.7 هزار میلیارد تومان 

درآمد از محل مالیات های مستقیم و کالا و خدمات حاصل شده است.

درسهماههابتداییسالجاری
حدود ۱5۴ هزار میلیارد 

درآمد مالیاتی وصول شد

محـور ریـگان - نرماشـیر یکـی از مهم تریـن محورهای 
ترانزیتی شـرق اسـتان کرمان اسـت که احداث بانـد دوم 
آن سـال ها اسـت به دلیل کمبـود اعتبـارات نیمـه تمام 

مانـده و همچنـان قربانـی می گیرد.
بـه گـزارش تسـنیم ، جـاده ترانزیتی ریـگان - نرماشـیر 
در شـرق اسـتان کرمان و در مسـیر ترانزیـت کالا از بندر 
چابهار قـرار دارد، محوری که بخشـی از کریـدور ارتباطی 
مهم بنـدر چابهار بـه کرمـان و مرکز کشـور اسـت که به 
دلیـل آمار بـالای تلفـات جانی بـه "جاده مرگ" شـهرت 

یافته اسـت.
سـال ها اسـت که از آغـاز عملیـات دوبانـده شـدن جاده 
ترانزیتی ریگان – نرماشـیر می گذرد و با وجود وعده های 
مسـئولان به دلیل کمبود اعتبارات همچنـان نیمه تمام 
مانـده و قربانـی می گیـرد تـا جایـی کـه نماینـده مردم 
شهرسـتان های شـرق اسـتان کرمان در مجلس شورای 
اسـامی با گایـه از حـوادث تلخـی که متاسـفانه هـر از 
چندگاهی در محور بـم - نرماشـیر - ریـگان رخ می دهد 
گفت: محـور ریـگان - نرماشـیر به کابوسـی بـرای مردم 
تبدیل شـده زیرا حوادث رانندگی در ایـن محور ترانزیتی 

بسـیار زیاد اسـت.
حجت الاسـام موسـی غضنفرآبادی نماینده مردم شرق 
اسـتان کرمان در مجلس شـورای اسـامی با بیـان اینکه 
جاده ترانزیتی ریگان - نرماشـیر در شـرق اسـتان کرمان 
جاده بسـیار پرتـردد و پـر ترافیکی اسـت که روسـتاهای 
زیـادی در مسـیر ایـن جـاده قـرار دارنـد، اظهار داشـت: 
متاسـفانه شـاهد حوادث و تصادفات زیـادی در این جاده 

. هستیم
وی بـا اشـاره به اینکـه اینکه بـا پیگیـری انجام شـده این 
محـور در بودجـه سـال ۱۴۰۱ ردیـف ملی گرفته اسـت، 
گفت: امسـال مبلغی در حـدود 5۰ میلیارد تومـان اعتبار 
ملی برای آن گذاشـته شـده و منتظر هسـتیم تا مناقصه 
آن برگـزار شـده و عملیـات اجرایـی بانـد دوم آن هرچـه 

سـریع تر اجرا شـود.
نماینـده مردم شـرق اسـتان کرمـان در مجلس شـورای 
اسـامی با بیـان اینکه ایـن محور یکـی از مصوبات سـفر 
ریاست جمهوری به استان کرمان اسـت، افزود: امیدواریم 
در سـفر رئیس جمهور به اسـتان کرمان بودجه بهتری به 
این پروژه تزریق شـده تا با سـرعت بیشـتری اجرا شـود.

وی با اشـاره بـه حـوادث نگـران کننـده و دلخراشـی که 
در این جـاده اتفاق افتـاده، بیـان کـرد: از راه های مختلف 
بـرای تامین اعتبـار احـداث این جـاده اسـتفاده کردیم و 

امیدواریـم که بـه نتیجه برسـیم.
غضنفرآبادی افـزود: حدود چهار ماهی اسـت کـه نیروی 

انتظامی اقدامات بسـیار خوبی را در این محـور انجام داده 
و ایسـت و بازرسـی های مختلـف باعث شـده کـه قاچاق 
سـوخت و انسـان در ایـن محور تـا انـدازه زیـادی کاهش 

داشـته باشد.
وی بـا بیـان اینکـه بـا وجـود همـه اقدامـات انجام شـده 
این مشـکل همچنان وجـود دارد و متاسـفانه در مواردی 
شـاهد تصادفات نیز هسـتیم، گفت: حفظ و ایمنـی راه ها 
از وظایـف سـازمان راهـداری اسـت و ایـن کار هـم انجام 
می شـود اما به هـر حال لازم اسـت کـه این جـاده به طور 

ویـژه دیده شـود.
نماینـده مردم شـرق اسـتان کرمـان در مجلس شـورای 
اسـامی بـا اشـاره بـه اینکـه در جلسـه ای کـه بـا رئیس 
سـازمان راهداری کشور داشـتیم و این مشکات مطرح و 
مقرر شـد که در این زمینه اعتبارات خوبی تزریق شـود تا 
مشکات کمتری داشته باشـیم، بیان کرد: مشکل اصلی 
این محور تامیـن اعتبـار آن بود که بـا قرار گرفتـن آن در 

ردیف ملـی تا انـدازه ای حل شـده اسـت.
قاچاق سوخت وانسان میزان تصادفات در جاده 

ریگان – نرماشیر را افزایش داده است
محسـن کاظمی رئیـس اداره نگهـداری ابنیه فنـی اداره 
کل راهـداری و حمـل و نقـل جاده ای اسـتان کرمـان نیز 
با بیـان اینکه جـاده ترانزیتـی ریـگان - نرماشـیر یکی از 
محورهای شـریانی ما در شرق اسـتان کرمان است که در 
انتهای حوزه اسـتحفاظی اسـتان قرار دارد، اظهار داشت: 
مشـخصات فنی ایـن جـاده بـرای ترافیک عبوری اسـت 
که با تـردد خودروهـای سـوخت بر و قاچاق انسـان و کالا 
به شـدت شـاهد افزایش اتفاقات و تصادفات هسـتیم که 
بیشـتراین حوادث رخ بـه رخ هسـتند. وی با بیـان اینکه 
مشـکل اصلی این جاده، عرض کم آن اسـت کـه با توجه 
به تـردد زیاد خودرو مشکل سـاز شـده اسـت، گفـت: این 
جاده، یک محـور ترانزیتی مهم اسـت اما اسـتانداردهای 

لازم را نـدارد.
رئیس اداره نگهداری ابنیه فنـی اداره کل راهداری و حمل 
و نقـل جـاده ای اسـتان کرمان بـا اشـاره به اینکـه قاچاق 
سـوخت و انسـان معضلی بـرای ایـن مناطق اسـت که با 
جمـع آوری کارت های سـوخت آزاد تـا انـدازه ای قاچاق 
سوخت کنترل شـده اسـت، افزود: اصاح جاده و دو بانده 
کـردن آن در دسـتور کار اسـت و بخشـی از آن نیز تامین 

اعتبار شـده است.
وی با بیـان اینکـه این جـاده تقاطع هـای غیراسـتاندارد 
زیـادی دارد و وجـود روسـتاهای مختلـف، سـردخانه ها 
و معـادن در مسـیر آن باعـث شـده کـه در فواصـل کوتاه 

خـودرو وارد جـاده اصلی شـده و یـا از جـاده خارج شـود 
که آسـیب بزرگـی اسـت، ادامـه داد: پیشـنهاد داریم که 
سـردخانه ها در یـک منطقه تجمیع شـود و یـک تقاطع 

هـم بـرای ایجـاد کنیم.
کاظمی با اشـاره به اینکه بهترین و ارجح تریـن کار برای 
اصاح نقـاط حادثه خیـز در چنین محورهایـی، احداث 
باند دوم اسـت کـه با پیگیری مسـئولان در دسـت اقدام 
اسـت، گفت: تا کنـون چیـزی در حـدود ۹ کیلومتر آن 
اجـرا شـده کـه در دسـت بهره بـرداری اسـت و ادامه آن 

باید انجام شـود.
وی با بیان اینکه شانه سـازی و اصاح شیب های شیروانی 
در این محور از جمله اقداماتی که توسـط راهـداری انجام 
شـده گفت: تقاطع های غیرایمـن و غیراسـتاندارد در این 
مسـیر زیاد اسـت و در صورت تامین اعتبار می توانیم، این 

جاده را به اسـتانداردهای لازم برسیم.
رئیس اداره نگهداری ابنیه فنـی اداره کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای اسـتان کرمـان با اشـاره به اینکـه تابلوها و 
عائم هشـدار دهنده در جاده وجود دارد و خط کشی های 
لازم انجام شـده اما یکی از مشـکات این محور نگهداری 
آن بـا توجـه بـه وجـود شـن های روان در منطقـه و بـالا 
بودن دما اسـت که باعث فرسـوده شـدن عائـم و تابلوها 
می شـود و بـه جـاده نیـز آسـیب می زنـد، افـزود: انتظار 
داریـم اعتبارات بیشـتری بـرای نگهـداری ایـن محورها 

اختصاص داده شـود.
باند دوم محور ریگان - نرماشیر به شرط تامین 

اعتبار تا ۳ سال دیگر به بهره  برداری می  رسد
علی حاجی زاده مدیرکل راه و شهرسـازی اسـتان کرمان 

نیز در گفت وگو با تسـنیم بـا بیـان اینکه محـور ریگان - 
نرماشـیر بخشـی از کریدور ارتباطی مهم بنـدر چابهار به 
کرمان و مرکز کشـور اسـت، اظهار داشـت: از بندر چابهار 
تا نرماشیر فاصله ۶۲5 کیلومتری داریم که ۱۰۶ کیلومتر 

آن در حـوزه راه های اسـتان کرمان قـرار دارد.
وی با اشـاره بـه اینکـه در سـال های قبـل ۱۰ کیلومتر از 
این مسـیر به عنوان سـاماندهی ورودی ریـگان به صورت 
چهار خطه احداث شـده اسـت، گفت: قریـب 5۰۰ متر از 
لایه دوم آسفالت آن باقیمانده، بخشی از جداکنندهای آن 
اجرا شده، مابقی آن باید انجام شـود و عملیات اجرایی آن 

به زوری تکمیل می شـود.
مدیـرکل راه و شهرسـازی اسـتان کرمـان با بیـان اینکه 
خط کشـی ترافیکـی آن بایـد انجـام شـده و بـا پرداخت 
مطالبات پیمانکار می تواند به صورت رسـمی مـورد بهره 
برداری قـرار گیرد، افـزود: باقیمانده مسـیر تا ریـگان ۳7 
کیلومتر اسـت که بـا پیگیری های انجـام شـده در ردیف 
اعتبارات ملـی در جـداول ۱۴۰۱ قرار گرفته اسـت. وی با 
اشـاره به اینکه امیـدوار هسـتیم بـه زودی ایـن اعتبارات 
به اسـتان اباغ شـود، گفت: سـفر قریـب الوقوع ریاسـت 
جمهوری به اسـتان کرمـان را داریم این محـور به عنوان 
یکـی از مصوبه های سـفر ریاسـت جمهـوری در دسـتور 

کار اسـت.
حاجـی زاده با بیـان اینکه اگـر اعتبارات پیش بینی شـده 
در سـفر رئیس جمهـور تخصیـص داده شـود، امیدواریم 
این محور ظرف سـه سـال تکمیل شـده و به بهره برداری 
برسـد، ادامه داد: بـه محض اینکه ابـاغ اعتبار ایـن پروژه 
تخصیص داده شـود، بافاصلـه کار تکمیـل مطالعات آن 

انجام می شـود.

مهم ترین محور ترانزیتی شرق استان همچنان قربانی می گیرد

 رانندگی روی محور پرخطر
یم

سن
:  ت

س
عک

مدیر کل دفتر اقتصاد مســکن وزارت راه و شهرسازی گفت: اگر شعب بانکی از 
پرداخت تسهیات امتناع کند، مشمول ۲۰ درصد جریمه ی مالیاتی می شود.

به گزارش صدا و سیما، پروانه اصانی مدیرکل دفتر برنامه ریزی و اقتصاد مسکن 
وزارت راه و شهرسازی اظهار داشت: امسال بر اساس قانون جهش تولید، همه 

تسهیات بخش مســکن از محل قانون جهش تولید که برای بخش مسکن در نظر گرفته شده تامین 
می شود که این مبلغ در سال گذشــته ۳۶۰ هزار میلیارد تومان معادل ۲۰ درصد تسهیات پرداختی 

بانک ها بود.
وی ادامه داد: امسال نیاز از همین محل ۴۰ هزار میلیارد تومان به وام ودیعه مسکن تخصیص داده شده 
است که این تسهیات به تفکیک بانک، استان و شعب توزیع شده و بانک مرکزی به سیستم بانکی اباغ 
کرده است. وی با بیان اینکه پرداخت این تسهیات به بانک های عامل اباغ شده است گفت: سازمان امور 
مالیاتی بر اساس سهمیه ۲۰ درصدی بانک برای پرداخت ودیعه مسکن را محاسبه می کند و اگر بانکی 

پرداخت نکند مشمول مالیات می شود.

مدیرکلدفتراقتصادمسکنوزارتراهوشهرسازی:

2۰ درصد جریمه مالیاتی در انتظار بانک هایی که وام 
معاون امنیت شبکه برق کشور گفت: مصرف برق کشور روند افزایشی ودیعه مسکن ندهند

داشت، به گونه ای که تا این لحظه به ۶7 هزار مگاوات رسیده و احتمال 
رسیدن آن به بیش از ۶۹ هزار مگاوات می رود.

به گزارش شرکت مدیریت شبکه برق ایران، اردشیر مذکور اظهار داشت: 
مصرف برق این روزها نسبت به روزها و سال های گذشته به شدت افزایش یافته است، به طوری 
که اوج تاریخی مصرف برق کشور روز گذشته به ۶۸ هزار و ۹۳7 رسید که نسبت به دوره مشابه 

پارسال ۹.۴ درصد رشد یافته است.
این مقام مسئول گفت: تأمین این میزان برق برای نیروگاه ها بسیار سخت و دشوار است و تاکنون 

و در این شرایط تأمین برق به زحمت انجام شده است.
مذکوری ادامه داد: اگر همین روند مصرف تداوم یابد که هم اکنون ۶7 هزار مگاوات است قطعاً 

به بیش از ۶۹ هزار مگاوات خواهیم رسید که عدد بسیار بزرگی است.
وی خاطرنشان کرد: هم وطنان در به کارگیری وســایل پرمصرف از همین ساعت تا ساعت ۱۸ 

خودداری کنند تا در این روزهای گرم بتوان برق پایداری را تأمین کرد.

رشد 9.۴ درصدی مصرف برق نسبت
 به سال گذشته

روند حرکت بازار سرمایه روزگذشته برخاف روزهای قبل صعودی بود و 
شاخص کل حدود ۳۰۰۰ واحد افزایش یافت.  به گزارش ایسنا، شاخص 
کل بورس روز گذشته با ۳۰۰۲ واحد افزایش به رقم یک میلیون و ۴7۱ 
هزار واحد رسید. شاخص کل با معیار هم وزن هم ۲۱۰۳ واحد افزایش 

یافت و رقم ۴۰۳ هزار و 7۸۱ واحد را ثبت کرد.  در این بازار ۲۱۸ هزار معامله به ارزش ۲۴ هزار و ۹۰7 
میلیارد ریال انجام شد.  پتروشیمی پردیس، سرمایه گذاری تامین اجتماعی، مبین انرژی خلیج 
فارس و سرمایه گذاری نفت و گاز و پتروشیمی تامین نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر مثبت و در 
مقابل معدنی و صنعتی گل گهر نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر منفی را روی بورس گذاشتند.

در آن سوی بازار سرمایه، شــاخص کل فرابورس با 7۹ واحد کاهش در رقم ۱۹ هزار و 5۳۹ واحد 
ایستاد. در این بازار ۱۱۱ هزار معامله انجام شد که 5۲ هزار و ۶۶۶ میلیارد ریال ارزش داشت.

بیمه پاسارگاد، پلیمر آریاساسول، سنگ آهن گهرزمین و تولید نیروی برق دماوند نسبت به سایر 
نمادها بیشترین تاثیر منفی و صنعتی مینو نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر مثبت را روی 

فرابورس گذاشتند.

ورق بورس برگشت

مسکن
$ شاخص انرژی

فرابورس

کاغذ اقتصادی
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۱۸ واحد مسکن مددجویان دارای معلول 
با ۴۳ میلیارد ریال در بم افتتاح شد

سکینه خدیش- ۱۸ واحد مسکونی مددجویان دارای حداقل ۲ عضو معلول با اعتبار بیش از ۴۳ 
میلیارد ریال در منطقه اکبرآباد بخش بروات شهرستان بم افتتاح شد. علیرضا اشرف زاده رئیس 
بهزیستی بم در حاشیه افتتاح این طرح ها با بیان اینکه برای هر واحد ۲۴۰ میلیون تومان هزینه 
شده افزود:در این پروژه ها ۴۹ قطعه زمین برای ساخت مسکن مددجویان دارای ۲ عضو معلول به 
بالا با هماهنگی و همکاری بنیاد مسکن و اداره راه و شهرسازی دریافت که ۱۸ واحد آن تاکنون 
ساخته شده است.  او تاکید کرد: این واحدها ۶۰ متری هستند که تاکنون ۱۸ مورد آنها تکمیل 
شده و مابقی نیز در حال ساخت هستند و و فونداسیون آن ها ریخته شده است. رئیس اداره 
بهزیستی بم بیان کرد:مبلغ یکصد میلیون تومان از طریق تسهیات بنیاد مسکن و ۱۴۰ میلیون 
تومان نیز به صورت باعوض توسط بهزیستی برای ساخت هر واحد پرداخت خواهد شد. او 
گفت: تا پایان سال جاری واحدهای باقی مانده تحویل مددجویان دارای ۲ عضو معلول قرار خواهد 
گرفت. به گفته او همچنین 5۰ قطعه زمین دیگر نیز از بنیاد مسکن وشهرسازی برای مددجویان 

دریافت کرده ایم که بعد از اتمام این پروژه ساخت آن ها آغاز خواهد شد.

خبر

ارزدیچیتال

خبرخبر

خبر

خبر

اینفوگرافیک

عکسنوشت

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس 
استان کرمان گفت:چهارمین جشنواره ملی فعالان 
دفاع مقدس و مقاومت در فضای مجازی در کرمان 
برگزار می شود.  سرهنگ پاسدار محمود مهدوی فرد 
گفت:چهارمین جشنواره ملی فعالان دفاع مقدس و 
مقاومت در فضای مجازی در آذرماه ماه به میزبانی استان 
کرمان برگزار می شود.  او می گوید:محور های جشنواره، 
شامل پایگاه های اطاع رسانی و خبری، پیام رسان ها 
و شبکه های اجتماعی، نرم افزار های کاربردی، هنر ها و 
سرگرمی های دیجیتال و بخش آزاد در موضوعات دفاع 
مقدس، مقاومت، شهید حاج قاسم سلیمانی و مدافعان 
حرم و وطن در قالب های پوستر، انیمیشن کوتاه، کلیپ، 
نقاشی دیجیتال و... اجرا می شود. به گفته مدیرکل حفظ 
آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان کرمان عاقه 
مندان می توانند آثار خود را تا ۳۱ شهریور ۱۴۰۱ از طریق 
سایت defafestival.com سازمان توسعه و 
تروبج فرهنگ دفاع مقدس در فضای مجازی و ماهواره ای 
ارسال کنند. او می گوید:عاقه مندان برای کسب اطاعات 
بیشتر می توانند با شماره تلفن های ۰۳۴۳۲7۲۴۱۴۸ و 
۰۹۳۰۹۲5۰۳۰۱ تماس بگیرند و یا به آدرس دبیرخانه 
واقع در کرمان بلوار شهید عباسپور، جنب مصای بزرگ 
امام علی )ع( کرمان اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های 
دفاع مقدس استان کرمان مراجعه کنند. سرهنگ 
مهدوی فرد می گوید: این جشنواره با همکاری بنیاد حفظ 
و نشر ارزش های دفاع مقدس، سپاه پاسداران انقاب 
اسامی، ستاد کل نیرو های مسلح و شرکت صنعتی و 

معدنی گل گهر سیرجان برگزار می شود.

مدیر امور آب و فاضاب شهرستان کرمان از 
توسعه، اصاح و بازسازی بیش از ۲۰ کیلومتر 
از شبکه آبرسانی شهری و روستایی شهرستان 
کرمان در ۳ ماهه ابتدای سال ۱۴۰۱ خبر داد. 
او بیان کرد: در این مدت بیش از ۱۳ هزار و ۶۰ 
متر بازسازی شبکه های توزیع و خطوط انتقال 

آبرسانی روستایی انجام شد. 
مدیر امور آب و فاضاب شهرستان کرمان 
افزود: همچنین ۳ هزار و ۴55 متر توسعه 
شبکه و ۳ هزار و ۸۶۴ متر بازسازی شبکه های 

توزیع و خطوط انتقال آبرسانی آب شرب در 
بخش شهری شهرستان کرمان صورت گرفت. 
فروغی خاطرنشان کرد: عاوه بر آن، به منظور 
جلوگیری از افت فشار و قطعی آب در مناطق 
شهر کرمان، با اضافه کردن اکیپ به پلیس آب 
شهر کرمان تعداد ۲7 فقره انشعاب غیر مجاز 
و ۱۱ فقره پمپ غیر مجاز از ابتدای تیر ماه 
تاکنون جمع آوری و اصاح گردید که این 
اقدام تاثیر محسوسی در کاهش مصرف و 

هدررفت آب دارد.

رئیس اداره بهزیستی زرند گفت: خانه  صنایع دستی 
و تولیدات جامعه ی هدف بهزیستی راه اندازی خواهد 
شد.  رضا محمودی نسب، رئیس اداره بهزیستی زرند 
در دیدار رییس میراث فرهنگی کرمان گفت: هم 
اکنون تعداد زیادی از افراد تحت پوشش بهزیستی، 
در حوزه  صنایع دستی و تولیدات خانگی فعالیت 
دارند و برای حمایت از این قشر با هدف بازاریابی 
برای فروش این محصولات یک واحد ساختمانی 
را با همکاری فرمانداری و اداره میراث فرهنگی 
گردشگری و نیز اداره ی صمت تجهیز و بزودی آن را 

به بهره برداری خواهیم رساند.
محمد اسامی هم با اعام اینکه در بخش صنایع 
دستی زرند ما دارای هنرمندان شاخص و برجسته ای 

هستیم گفت: تعدادی از صنعتگران صنایع دستی 
شهرستان زرند طی سال های گذشته موفق به کسب 
نشان مرغوبیت ملی صنایع دستی شده اند که در این 
بین، کلثوم السادات مسعودزاده که از کارآفرینان این 
بخش نیز محسوب می شوند از جمله  افراد معلول 
می باشد که تا کنون فعالیت های چشمگیری چه از 
نظر تولید و چه از نظر آموزش از خود نشان داده اند 

که خود بیانگر توانمندی معلولان است.
به گفته او باید شرایطی برای دیده شدن این 
استعداد ها فراهم گردد و خوشحالیم که رئیس 
بهزیستی، به دنبال ایجاد خانه ی صنایع دستی برای 
جامعه ی هدف بهزیستی هستند و این موضوع 

تاکنون در سطح استان سابقه نداشته است.

امام جمعه عنبرآباد گفت: برای کنترل آسیب های اجتماعی با یک نهاد و 
ارگان نمی شود به نتیجه مطلوب رسید بنابراین همه باید در این میدان حاضر 
باشند و تقسیم کار در میان دستگاه ها صورت پذیرد تا بتوان جامع را به سمت 

مطلوب پیش برد.
حجه الاسام حمید بامری در آیین افتتاحیه طرح جامع صیانت از خانواده 
و پیشگیری از آسیب های اجتماعی عنبرآباد اظهارداشت: خانواده به عنوان 
زیربنای توسعه و سعادت جامعه است باید به خوبی و به درستی از خانواده در 

برابر آسیب های اجتماعی صیانت کرد.
او تصریح کرد: برای این که جامعه را در برابر آسیب ها حفظ کنیم باید با 
چاره اندیشی راهبردهای پیشگیرانه، حمایت گرانه و ... را در جامعه اجرا کنیم.

حجه الاسام بامری بیان کرد:اگر مهارت های تاب آوری برای حفظ و صیانت 
از ارزش های فردی و خانواده ای به افراد آموزش داده شود قطعا خود افراد 
می توانند بهترین تصمیم و بهترین راه حفظ و حراست از خانواده را اتخاذ 

کنند.
رئیس شورای فرهنگ عمومی شهرستان عنبرآباد تصریح کرد:باید مهم ترین 
و اولویت دار ترین آسیب اجتماعی را شناسایی کرد و برای کاهش آمار آن ها 

دست به دست هم داد.
ابوذر داوریان رئیس دادگستری شهرستان عنبرآباد نیز در این آئین گفت:با 
توجه به روند رو به رشد آمار طاق در کشور اما متاسفانه در این شهرستان نیز 

با آمار بالا و رو به رشد طاق مواجه شده ایم.
او وضعیت رو به رشد طاق را متاثر از وضعیت جهانی دانست و افزود: این آمار 

برای جوامع سنتی خوشایند نیست بلکه نگران کننده است.
داوریان عنوان کرد:در راستای کاهش آمار طاق باید ظرفیت های شهرستان 

شناسایی شده و از این ظرفیت ها استفاده شود.
او تصریح کرد:امروز انجام کارهای فرهنگی در حوزه کاهش آسیب های 

اجتماعی به ویژه در زمینه طاق از ضروریات است.
داوریان خاطرنشان کرد: امروز شروع اقدامات اجرایی در حوزه کاهش 
آسیب های اجتماعی است و اگر همه در این طرح همکاری نمایند قطعا موفق 

عمل خواهند کرد.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسامی از لغو مصوبه 
دولت مبنی بر ۱۰ درصد پرداخت حقوق بازنشستگان، توسط 

ریاست مجلس خبر داد.
ز  ران اظهار کرد: بعد ا براهیمی در جمع خبرنگا ا محمدرضا پور
نجام شده توسط کمیسیون و برگزاری جلسات  پیگیری های ا
متعدد هیئت تطبیق قوانین مجلس درخصوص مصوبه دولت بابت 
مستمری تامین اجتماعی بعد از مدت ها مذاکره و درخواست از 
دولت برای اصاح، به دلیل اصرار دولت بر مصوبه خود نهایتا در 

هیئت تطبیق برای دومین بار این موضوع مطرح و رد شد.
او افزود: امروز این مطلب توسط ریاست مجلس رسما به دولت 
یر  اعام و مصوبه دولت درخصوص پرداخت ۱۰ درصد به سا

بازنشستگان تامین اجتماعی لغو شد.
  پورابراهیمی تصریح کرد: دولت مکلف است مجددا مصوبه هیئت 
امنای صندوق بازنشستگان تامین اجتماعی و شورای عالی کار را 
در دستور کار قرار بدهد و امیدواریم این اقدام مجلس در لغو مصوبه 
هیئت وزیران این فضا را فراهم کند که دولت با ۳۸ درصد موافقت 
کند و هر چه سریع تر پرداخت حقوق بازنشستگان در کشور با عدد 

جدید انجام شود.

 برداشت خوشه های طلایی - همدان

سـطح زیر کشـت امسـال گندم اسـتان 
همـدان ۴۳۶ هـزار هکتـار بـوده کـه از 
این میـزان، ۳۶5 هـزار هکتار بـه گندم 
دیـم و ۷۱ هـزار هکتـار بـه گنـدم آبـی 
اختصـاص دارد.در حـال حاضـر  از ۴۳۶ 
هـزار هکتـار سـطح زیـر کشـت گندم 
امسـال همـدان ۳29 هزار هکتار شـامل 
25۸ هـزار از سـطح زیـر کشـت گنـدم 
دیم و ۷۱ هزار هکتار از سـطح زیر کشـت 
گندم آبی اسـتان قابل برداشـت اسـت. 
خریـد تضمینی گندم اسـتان همـدان به 
۱59 هـزار تن رسـیده کـه از ایـن میزان 
۶۷ هـزار تن توسـط مراکز خرید شـبکه 
تعاون روسـتایی خریداری شـده اسـت.

 برگزاری جشنواره ملی فعالان دفاع 
مقدس و مقاومت در کرمان

توسعه و بازسازی بیش از 2۰ کیلومتر
 از شبکه آبرسانی شهرستان کرمان 

راه اندازی خانه  صنایع دستی در زرند

کنترل آسیب های اجتماعی
 با یک نهاد امکان پذیر نیست

پورابراهیمیخبرداد
لغو مصوبه ۱۰ درصدی پرداخت حقوق 

بازنشستگان توسط مجلس

خبر

پزشکی  علوم  نشگاه  دا بهداشتی  معاون 
کرمان گفت: استان کرمان هم اکنون در 
وضعیت قرمز قرار دارد و بعضی شهرستان ها 

زرد و نارنجی شده اند.
در  کرمان  استان  می گوید:مرکز  نی  بارا
وضعیت قرمز قرار دارد و هم اکنون بالغ بر 
۳۳۰ بیمار به علت کرونا در بیمارستان ها 

بستری هستند.
ریم با رعایت مردم  نی امیدوا به گفته بارا
در مراسم مختلف  به خصوص ولیمه ها و 
جشن های عروسی، میزان بستری ها پایین 

بیاید.
او افزود: میزان مراجعین سرپایی بسیار بالا 
رفته است نسبت به روزگذشته ۲۴ درصد 
افزایش مراجعه سرپایی و افزایش بستری 

در بیمارستان های استان داشته ایم.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کرمان 

باید  بستری،  کاهش  برای  می گوید: 
واکسیناسیون جدی گرفته شود، فاصله 
کنند،در  رعایت  را  اجتماعی  گذاری 
مکان های بسته حتما ماسک بزنند، چون 

میزان سرایت ویروس بالا است.
شهید سلیمانی  طرح  اجرای  و  ا گفته  به 
همچنان ادامه دارد و این طرح در راستای 
رعایت  دنبال  به  مردم  سامتی  حفظ 
صنوف  در  بهداشتی  لعمل های  دستورا
مختلف، دنبال کردن بیماران که دچار کرونا 
می شوند،زدن واکسن به همت نیرو های 

بسیجی داوطلب صورت می گیرد.
بارانی می گوید:در مدت شیوع کرونا این 
حوزه  به  مختلف  قالب های  در  گروه ها 
زیادی کردند  درمان کمک  و  بهداشت 
و انشاءالله بتوانیم شیوع ویروس را به خوبی 

مدیریت کنیم.

 افزایش میزان مبتلایان به کرونا در کرمان

عنوان کتاب : مگه تو مملکت شما 
خر نیس؟

نویسنده : عزیز نسین
مترجم : ارسلان فصیحی

انتشارات: ققنوس

مگه تو مملکت شما خر نیس مجموعه ای از داستان های کوتاه 
اثر عزیز نسین است که در سال های مختلف نوشته شده اند 

فکر  بیشتر  اندکی  می خواهد  که  هرکسی  برای  کتاب  این 
کند مناسب است کتاب عزیز نسین با داستان های ساده و 
کوتاهی که می شود در هر فرصتی خواند پر از تلنگر است. 
تلنگرهای کوچک با تأثیرات بزرگ. داستان های این کتاب را 
می توان در زمان سفر بین ایستگاه های مترو و اتوبوس، داخل 
لحظه ای  و  خواند  پزشک  مطب  انتظار  سالن  در  یا  تاکسی 

فکر کرد.

فراخوان رقابت بین المللی 
 Mslexia داستان نویسی زنان

2۰22 منتشر شد.
مهلت: ۲۸ شهریور ۱۴۰۱

زنان  برای  نشریه ای   ،  Mslexia مجله  توسط  رقابت  این 
برگزار می شود.

چه کسانی می توانند شرکت کنند؟
شرکت در این رقابت برای زنان از هر ملیتی آزاد است.

لینک ها و دانلود ها:
Mslexia وبسایت رقابت بین المللی داستان نویسی زنان
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